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Peilstok JGZ

Per 24 maart jl. is de gehoorscreening tijdelijk stopgezet. Belangrijke redenen hiervoor zijn de kans

op verspreiding van Covid-19 zo klein mogelijk te houden en de uitvoering van de hielprikte blijven

borgen. Dit proberen we nu door de duur van de neonatale screening én van het aantal

huisbezoeken te beperken. Voor hielprikscreening is één huishezoek nodig, voor gehoorscreening

soms twee of drie.

Bij de besluitvorming over een herstart van de gehoorscreening spelen meerdere factoren een rol.

Een belangrijke vraag is hoe de stopzetting van de gehoorscreening in de praktijk van de JGZ door

screeners en regiocodrdinatoren wordt ervaren. Helpt de stopzetting om de kans op verspreiding

van Covid-19 zo klein mogelijk te houden? En draagt de stopzetting bij aan het gevoel van veiligheid

bij de screener? Zorgen we hiermee inderdaad voor het borgen van de hielprikscreening?

Daarom willen we graag antwoord hebben op de volgende vragen. We zijn ock benieuwd naar de

toelichting op de antwoorden. We willen daarmee een goed beeld krijgen van de situatie in het hele

land.

i Wat merken jullie in het algemeen bij de uitvoering van de hielprikscreening zonder de

gehoorscreening? Graag één antwoord omcirkelen. Wilt u uw antwoord ook toelichten?

a. Het heeft zeker voordelen. Zoals: de screeners brengen nu minder tijd in het gezin

door. Ze hoeven per gezin maar één huisbezoek af te leggen. We merken ook dat een

screener meer huisbezoeken op een dag kan afleggen, als de gehoorscreening niet gedaan

hoeft te worden. Dit helpt om de hielprik te blijven uitvoeren.

b. Het heeft geen of weinig voordelen. Zoals: de screeners komen toch al bij mensen

thuis voor de hielprik. De screeners ervaren even veel risico op besmetting dan in de situatie

van hielprikscreening én gehoorscreening. Of— indien er sprake is van een

capaciteitsprobleem - het helpt ons daarin niet, de screeners doen niet meer

hielprikscreeningen op één dag.

c Het heeft juist nadelen. Zoals: de screeners kunnen de tijdelijke stopzetting van de

gehoorscreening niet goed aan ouders uitleggen. Of —indien er sprake is van een

capaciteitsprobleem - het helpt ons daarin niet, de screeners doen niet méér

hielprikscreeningen op één dag.

Wilt u bovenstaand antwoord toelichten?

Andere bevindingen:..........onminiin.

2. Stel dat we op korte termijn (binnen enkele weken) besluiten om de gehoorscreening voor

nieuwe kinderen weer op te starten, wat zou dat voor jullie organisatie betekenen? Het

uitgangspunt daarbij is de screenteams niet te belasten met ‘het inhalen’ van de tot dan niet



gescreende kinderen. We realiseren ons dat één en ander ook sterk wordt beinvioed door de impact

van de Covid-19 pandemie in Nederland in de komende weken. We vragen u dus uit te gaan van de

huidige situatie.

Meerdere antwoorden zijn mogelijk.

a. We verwachten dan problemen, zowel voor de uitvoering van de gehoorscreening als ook

voor de uitvoering van de hielprik;

b. We kunnen dan nog niet voor alle nieuwe kinderen de gehoorscreening aanbieden, maar

wel voor een groot gedeelte (70 procent of meer). We verwachten voor de uitvoering van de hielprik

geen andere problemen dan op dit moment;

c We zien geen problemen in de uitvoerbaarheid. Dit geldt zowel voor de gehoor- als voor de

hielprik-screening.

Wilt u bovenstaand antwoord toelichten?

3 Overige opmerkingen bij de tijdelijke stopzetting en/of weer opstarten van de

gehoorscreening:

Veel dank voor uw antwoorden!
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